

UAE-CHAD TRADE & INVESTMENT FORUM

📍 RIXOS MARINA HOTEL, ABU DHABI, UAE
10-11 NOVEMBER 2025



CHAD CONNECTION 2030
RISE WITH US

10 NOVEMBER

PLENARY - DETAILED PROGRAM

09:00 - 10:00	Guest arrival and coffee break
10:00 - 10:10	Heads of State and Government arrival and official opening
10:10 - 10:30	Opening Statements
10:30 - 10:40	Signing ceremony
10:40 - 11:10	Keynotes: Voices of development leaders & special announcements
11:10 - 11:40	Special Presentation: National Development Plan - Chad Connection 2030
11:40 - 12:00	Coffee Break
12:00 - 12:40	Panel 1: Critical minerals and hydrocarbons, drivers of development Critical minerals, oil, and gas remain key drivers for financing economic transformation and ensuring energy security. This panel will highlight Chad's mining potential, recent studies, and investment opportunities, as well as ongoing projects and developments. It will also showcase the successful experiences and strategies of the United Arab Emirates to strengthen cooperation, build local capacities, and integrate Chad into new regional and international sector dynamics.
12:40 - 13:20	Panel 2: Valuing resources, feeding growth Agriculture and livestock form the foundation of food security and inclusive growth. This panel will examine strategies to boost productivity, modernize value chains and attract private investment, while supporting agro-industrial transformation and the export of local products. It will put into perspective Chad's role and advantages – including its vast livestock resources, agricultural diversity, and processing potential – which offer major opportunities for developing competitive and sustainable regional value chains.
13:20 - 14:20	Lunch & networking
14:20 - 15:05	Panel 3: Attractiveness, industrialization, water and electricity An attractive business environment, reliable access to water and electricity, a competitive tax system, a modern, simplified, and digital administration, as well as a clear industrialisation strategy, are all essential conditions for stimulating investment. This panel will discuss ways to better align basic infrastructure, land use planning, and productive activities, while strengthening the competitiveness of local industry with the support of the banking and financial sector.
15:05 - 15:50	Panel 4: Chad on the move – the Connection; transport, logistics and infrastructures Roads, skies, fiber and corridors: mobility and connectivity are at the heart of development. This panel will highlight Chad's centrality and geostrategic position, making it a natural hub for the African continent, and will examine priority investments aimed at connecting the country to its regions and to Africa through roads, air transport, fiber optic networks, railways, and Lake Chad, in order to facilitate trade and firmly anchor Chad in regional and global dynamics. The experience of the United Arab Emirates across Africa will serve as a guiding thread to understand these challenges and successfully implement Chad's vision for connectivity and development.
15:50 - 16:30	Panel 5: Investing in human capital and emerging technologies Access to healthcare, education and training remains central to development. This panel will examine how investments in human capital and emerging technologies can strengthen basic social services, foster innovation, attract talent and private investment, and promote inclusion, employment, and the development of technical and digital skills across sectors.
16:30 - 16:50	Official closing
18:00 - 20:00	Cocktail reception

UAE-CHAD TRADE & INVESTMENT FORUM

📍 RIXOS MARINA HOTEL, ABU DHABI, UAE
10-11 NOVEMBER 2025



CHAD CONNECTION 2030
RISE WITH US

10 NOVEMBER

PROGRAM

PLENARY

09:00 - 10:00	Guest arrival and coffee break
10:00 - 10:10	Heads of State and Government arrival and official opening
10:10 - 10:30	Opening Statements
10:30 - 10:40	Signing ceremony
10:40 - 11:10	Keynotes: Voices of development leaders & special announcements
11:10 - 11:40	Special Presentation: National Development Plan - Chad Connection 2030
11:40 - 12:00	Coffee Break
12:00 - 12:40	Panel 1: Critical minerals and hydrocarbons, drivers of development
12:40 - 13:20	Panel 2: Valuing resources, feeding growth
13:20 - 14:20	Lunch & networking
14:20 - 15:05	Panel 3: Attractiveness, industrialization, water and electricity
15:05 - 15:50	Panel 4: Chad on the move – the Connection; transport, logistics and infrastructures
15:50 - 16:30	Panel 5: Investing in human capital and emerging technologies
16:30 - 16:50	Official closing
18:00 - 20:00	Cocktail reception

THEMATIC WORKSHOPS

After each plenary session, participants who wish to do so may continue the discussion in thematic workshops (45 min each) held in smaller groups, organized in parallel with the plenaries (3 concomitant breakout rooms).

Timing	Breakout Room #1	Breakout Room #2	Breakout Room #3
12:00 - 12:45	I1: Chad's technical and financial partners committee	I2: Water sector financing platform	I3: Alliance of African Multilateral Financial Institutions (AAMFI)
12:45 - 13:30	TW1: Critical Minerals	TW2: Solidarity, environment, and territories	
14:20 - 15:05	TW3: Agriculture / livestock and fisheries	TW4: Healthcare	TW5: Education and human capital
15:05 - 15:50	TW6: Water and sanitation	TW7: Electricity: M300 and opening to the private sector	TW8: Business environment & PPP
15:55 - 16:40	TW9: Digital economy	TW10: Transport & navigation	TW11: Tourism and Culture

11 NOVEMBER

MEETINGS AND ENGAGEMENTS BETWEEN PRIVATE SECTOR ACTORS (B2B) AND BETWEEN THE PRIVATE SECTOR AND GOVERNMENTS (B2G)

UAE-CHAD TRADE & INVESTMENT FORUM

📍 RIXOS MARINA HOTEL, ABU DHABI, UAE
10-11 NOVEMBER 2025



CHAD CONNECTION 2030
RISE WITH US

10 NOVEMBER

THEMATIC WORKSHOPS – DETAILED PROGRAM

During each 45-minute workshop, the key challenges and ambitions of the various development themes will be presented, followed by concrete investment opportunities for private investors and development banks. The session will conclude with a Q&A and a discussion on actionable next steps.

12:00 12:45	I1 – Chad's Technical and Financial Partners Committee/Financing and Cooperation Committee Review commitments and present intervention plans for the duration of the National Development Plan, led by the country's main donors and development banks. I2 – Water sector financing platform I3 – Alliance of African Multilateral Financial Institutions (AAMFI) Fast-track priority projects from concept to closed transactions via the Chad-UAE Deal Acceleration Track, supported by the Alliance of African Multilateral Financial Institutions (AAFMI) and Development Finance Institutions (DFIs).
12:45 13:30	TW1 – Minerais critiques Unlock Chad's vast untapped mineral wealth by securing exploration and exploitation rights, developing refining facilities, and investing in industrial-scale mining and cement production. TW2 – Solidarity, Environment and Territories Enable inclusive, sustainable growth through projects empowering vulnerable populations housing, protecting the environment, and advancing territorial decentralization.
14:20 15:05	TW3 – Agriculture, Livestock and Fishing Tap into Chad's agricultural potential by developing large-scale farms, agro-industrial value chains, livestock and fisheries infrastructure, and input production facilities. TW4 – Health Strengthen Chad's healthcare system through investments in modern infrastructure, digital transformation, expanded vaccination programs, and medicine distribution via public-private partnerships. TW5 – Education and Human Capital Shape Chad's human capital by investing in schools, vocational training, digital education, and public-private partnerships to boost youth employability.
15:05 15:50	TW6 – Water and Sanitation Seize opportunities in water management and sanitation by developing infrastructure for safe water access, resource exploitation, and service modernization. TW7 – Electricity: M300 and Opening to the Private Sector Power Chad's growth through energy generation, grid expansion, rural electrification, and new private-sector licenses across the electricity market. TW8 – Business Environment and PPP Learn more about the highly attractive fiscal and regulatory framework with strong PPP opportunities, streamlined commercial justice, and competitive special economic zones.
15:05 15:50	TW9 – Digital Economy Accelerate Chad's digital leap by expanding broadband access, reinforcing the national fiber backbone, and dynamizing telecom offering and mobile finance. TW10 – Transportation and Navigation Position Chad as a regional logistics hub connected to the continent through road, air, rail, and river transport projects unlocking trade, mobility, and tourism potential. TW11 – Tourism and Culture Invest in Chad's rich heritage and tourism assets through site development, accommodation, cultural industries, and events infrastructure.

FORUM ÉMIRATS ARABES UNIS – TCHAD SUR LE COMMERCE ET L'INVESTISSEMENT

📍 RIXOS MARINA HOTEL, ABU DHABI, EAU
10-11 NOVEMBRE 2025



CHAD CONNECTION 2030
RISE WITH US

10 NOVEMBRE

PROGRAMME DÉTAILLÉ - PLÉNIÈRE

09h00 - 10h00	Accueil des invités et participants, café de bienvenue
10h00 - 10h10	Arrivée des Chefs d'État et de gouvernement et ouverture officielle
10h10 - 10h30	Allocutions d'ouverture
10h30 - 10h40	Cérémonie de signature
10h40 - 11h10	Allocutions : Voix des leaders du développement et annonces spéciales
11h10 - 11h40	Présentation spéciale " Plan national de développement - Tchad Connexion 2030
11h40 - 12h00	Pause-café
12h00 - 12h40	Panel 1 : Minerais critiques et hydrocarbures, moteurs du développement Minerais critiques, pétrole et gaz demeurent des leviers essentiels pour financer la transformation économique et assurer la sécurité énergétique. Ce panel mettra en lumière le potentiel minier du Tchad, les récentes études et opportunités d'investissement dans l'exploration, l'exploitation et la transformation pétrolière et minière, ainsi que les projets et développements en cours. Il présentera également les expériences réussies et les stratégies des Émirats arabes unis pour renforcer la coopération, développer les capacités locales et intégrer le Tchad aux nouvelles dynamiques régionales et internationales du secteur.
12h40 - 13h20	Panel 2 : Valoriser les ressources, nourrir la croissance L'agriculture et l'élevage constituent les fondations de la sécurité alimentaire et de la croissance inclusive. Ce panel examinera les stratégies visant à accroître la productivité, moderniser les chaînes de valeur et attirer les investissements privés, tout en soutenant la transformation agro-industrielle et l'exportation des produits locaux. Il mettra en perspective le rôle et les atouts du Tchad, dont le vaste cheptel, la diversité agricole et le potentiel de transformation offrent des opportunités majeures pour le développement de filières régionales compétitives et durables.
13h20 - 14h20	Déjeuner & networking
14h20 - 15h05	Panel 3 : Attractivité, industrialisation, eau et électricité Un climat des affaires attractif, un accès fiable à l'eau et à l'électricité, une fiscalité compétitive et une administration modernisée, simplifiée et digitale, sont autant de conditions essentielles pour stimuler l'investissement. Ce panel analysera les moyens de mieux articuler infrastructures de base, aménagement du territoire et activités productives, tout en renforçant la compétitivité de l'industrie locale avec l'appui du secteur bancaire et financier.
15h05 - 15h50	Panel 4 : Le Tchad en mouvement – la Connexion ; Transport, logistique et infrastructures Routes, ciel, fibre, et corridors : la mobilité et la connectivité sont au cœur du développement. Ce panel mettra en perspective la centralité et la position géostratégique du Tchad, qui en fait un hub naturel pour le continent africain, et explorera les investissements prioritaires destinés à relier le pays à ses territoires et à l'Afrique, via les routes, le transport aérien, la fibre optique, les chemins de fer et le lac Tchad, afin de faciliter les échanges et d'ancrer durablement le Tchad dans les dynamiques régionales et mondiales. L'expérience des Émirats arabes unis à travers l'Afrique sera le fil conducteur pour comprendre ces enjeux et réussir la mise en œuvre de la vision tchadienne de connectivité et développement.
15h50 - 16h30	Panel 5 : Investir dans le capital humain et les technologies émergentes L'accès aux soins de santé, à l'éducation et à la formation demeure au cœur du développement. Ce panel examinera comment les investissements dans le capital humain et les technologies émergentes peuvent renforcer les services sociaux de base, stimuler l'innovation, attirer les talents et les investissements privés, et promouvoir l'inclusion, l'emploi ainsi que le développement des compétences techniques et numériques dans l'ensemble des secteurs.
16h30 - 16h50	Clôture officielle
18h00 - 20h00	Réception & cocktail

FORUM ÉMIRATS ARABES UNIS – TCHAD SUR LE COMMERCE ET L'INVESTISSEMENT

📍 RIXOS MARINA HOTEL, ABU DHABI, EAU
10-11 NOVEMBRE 2025



CHAD CONNECTION 2030
RISE WITH US

10 NOVEMBRE

PROGRAMME

PLÉNIÈRE

09h00 - 10h00	Accueil des invités et participants, café de bienvenue
10h00 - 10h10	Arrivée des Chefs d'État et de gouvernement et ouverture officielle
10h10 - 10h30	Allocutions d'ouverture
10h30 - 10h40	Cérémonie de signature
10h40 - 11h10	Allocutions : Voix des leaders du développement et annonces spéciales
11h10 - 11h40	Présentation spéciale : Plan national de développement - Tchad Connexion 2030
11h40 - 12h00	Pause-café
12h00 - 12h40	Panel 1 : Minerais critiques et hydrocarbures, moteurs du développement
12h40 - 13h20	Panel 2 : Valoriser les ressources, nourrir la croissance
13h20 - 14h20	Déjeuner & networking
14h20 - 15h05	Panel 3 : Attractivité, industrialisation, eau et électricité
15h05 - 15h50	Panel 4 : Le Tchad en mouvement – la Connexion Transport, logistique et infrastructures
15h50 - 16h30	Panel 5 : Investir dans le capital humain et les technologies émergentes
16h30 - 16h50	Clôture officielle
18h00 - 20h00	Réception & cocktail

ATELIERS THÉMATIQUES

Après chaque session plénière, les participants qui le souhaitent pourront poursuivre la discussion lors d'ateliers thématiques (45 min chacun) organisés en plus petits groupes, en parallèle des plénières (3 salles de travail simultanées).

Horaire	Salle de travail #1	Salle de travail #2	Salle de travail #3
12h00 - 12h45	I1 : Comité des partenaires techniques et financiers du Tchad	I2 : Plateforme de financement du secteur de l'eau	I3 : Alliance des Institutions Financières Multilatérales Africaines (AAMFI)
12h45 - 13h30	AT1 : Minerais critiques	AT2 : Solidarité, durabilité et territoire	
14h20 - 15h05	AT3 : Agriculture, élevage et pêche	AT4 : Santé	AT5 : Education et capital humain
15h05 - 15h50	AT6 : Eau et assainissement	AT7 : Électricité : M300 et ouverture au privé	AT8 : Climat des affaires et PPP
15h55 - 16h40	AT9 : Economie numérique	AT10 : Transport et navigation	AT11 : Tourisme et Culture

11 NOVEMBRE

**RENCONTRES ET RENDEZ-VOUS ENTRE
ACTEURS DU SECTEUR PRIVÉ (B2B) ET ENTRE
LE SECTEUR PRIVÉ ET LES GOUVERNEMENTS (B2G)**

FORUM ÉMIRATS ARABES UNIS – TCHAD SUR LE COMMERCE ET L'INVESTISSEMENT

📍 RIXOS MARINA HOTEL, ABU DHABI, EAU
10-11 NOVEMBRE 2025



CHAD CONNECTION 2030
RISE WITH US

10 NOVEMBRE

PROGRAMME DÉTAILLÉ - ATELIERS

Lors de chaque atelier de 45 minutes, les principaux défis et ambitions liés aux différents thèmes de développement seront présentés, suivis par la mise en avant d'opportunités d'investissement concrètes destinées aux investisseurs privés et aux banques de développement. La session se conclura par une séance de questions-réponses et une discussion sur les prochaines étapes opérationnelles.

12h00
12h45

I1 – Comité des Partenaires Techniques et Financiers du Tchad / Comité Financement et Coopération

Revue des engagements et présentation des plans d'intervention pour la durée du Plan National de Développement, sous la conduite des principaux bailleurs et banques de développement du pays.

I2 – Plateforme de Financement du Secteur de l'Eau

I3 – Alliance des Institutions Financières Multilatérales Africaines (AAMFI) / Accélération des projets prioritaires, du concept à la transaction, via la Plateforme Tchad-Émirats pour l'Accélération des Accords, soutenu par l'Alliance des Institutions Financières Multilatérales Africaines (AAFMI) et les institutions de financement du développement (IFD).

12h45
13h30

AT1 – Minerais critiques / Valoriser le potentiel minier considérable du Tchad en sécurisant les droits d'exploration et d'exploitation, en développant des unités de raffinage et en investissant dans la production industrielle de mines et de ciment.

AT2 – Solidarité, Environnement et Territoires / Favoriser une croissance inclusive et durable à travers des projets en faveur des populations vulnérables, du logement, de la protection de l'environnement et de la décentralisation territoriale.

14h20
15h05

AT3 – Agriculture, Élevage et Pêche / Exploiter le potentiel agricole du Tchad en développant des fermes à grande échelle, des chaînes de valeur agro-industrielles, des infrastructures d'élevage et de pêche, ainsi que des unités de production d'intrants.

AT4 – Santé / Renforcer le système de santé tchadien par des investissements dans les infrastructures modernes, la transformation numérique, l'élargissement des programmes de vaccination et la distribution de médicaments via des partenariats public-privé.

AT5 – Éducation et Capital humain / Développer le capital humain du Tchad à travers des investissements dans l'éducation, la formation professionnelle, l'enseignement numérique et les partenariats public-privé pour améliorer l'employabilité des jeunes.

15h05
15h50

AT6 – Eau et Assainissement / Saisir les opportunités liées à la gestion de l'eau et à l'assainissement grâce à la mise en place d'infrastructures pour l'accès à l'eau potable, l'exploitation des ressources et la modernisation des services.

AT7 – Électricité : M300 et ouverture au privé / Soutenir la croissance du Tchad par la production d'énergie, l'extension du réseau, l'électrification rurale et l'octroi de nouvelles licences au secteur privé dans le marché de l'électricité.

AT8 – Climat des affaires et PPP / Découvrir un cadre fiscal et réglementaire particulièrement attractif, offrant de solides opportunités de partenariats public-privé, une justice commerciale modernisée et des zones économiques spéciales compétitives.

15h05
15h50

AT9 – Économie numérique / Accélérer la transformation numérique du Tchad grâce à l'expansion de la connectivité haut débit, au renforcement de la dorsale nationale en fibre optique et à la dynamisation de l'offre télécom et des services de finance mobile.

AT10 – Transports et Navigation / Faire du Tchad un pôle logistique régional connecté au continent à travers des projets routiers, aériens, ferroviaires et fluviaux favorisant le commerce, la mobilité et le tourisme.

AT11 – Tourisme et Culture / Investir dans le patrimoine et les atouts touristiques du Tchad grâce au développement de sites, d'infrastructures d'hébergement, d'industries culturelles et d'équipements événementiels.